

Jepun guna robot jaga, urus warga emas

TOKYO 29 Mac - Sebuah pusat jagaan warga emas di Tokyo menggunakan khidmat kira-kira 20 jenis robot yang berbeza selain hanya dari segi bentuk tetapi juga kegunaan dalam menjaga dan menggunakan penghuninya.

Keajaian Jepun berharap teknologi robot dapat mengatasi masalah peningkatan populasi warga emas yang semakin bertambah dan juga bilangan tenaga kerja pakar yang berkurangan di negara itu.

Penggunaan robot untuk menjaga warga emas mungkin sukar diterima di negara-negara Barat tetapi Jepun melihatnya dari segi pandangan positif dipercayai berpacca daripada pengaruh media yang mengambarkan kemudahan teknologi itu sebagai masa dan sangat membantu.

Salah seorang pengarah Pusat Jagaan Warga Emas Shin-tomi, Ritsuo Yamada, 84 menyifatkan layanan robot yang digunakan untuk menjaga mereka sangat hebat dan mema.

"Semakin ramai orang yang tidak bersedia ketika ini dan robot boleh menjadi rakan bicara kepada mereka" dan menjadikan robot jaga lebih comel," katanya.

Berapun paksi yang dibenarkan berkhidmat dalam menjaga warga emas di Jepun, mereka masih berdepan rintangan terutama perlu mengambil peperiksaan.

Pengarah Dasar Robotik di Kementerian



SEKUMPULAN warga emas menu peragaan yang dilakukan oleh robot dikenali sebagai 'Pepper' di Pusat Jagaan Warga Emas Shin-tomi, Tokyo, baru-baru ini. - REUTERS

tesan Ekonomi, Perdagangan dan Industri Jepun atau METI, Atsushi Yasuda berkata, penggunaan robot dalam sektor pekerjaan tersebut menjadi satu peluang kepada kerajaan untuk mengurangkan masalah berkaitan tenaga kerja yang semakin berkurangan.

"Negara-negara lain dijangka akan mengikuti langkah kami menggunakan perkhidmatan robot dalam sektor-sektor kerja. Lebih 100 kumpulan antarabangsa dari China, Korea Selatan dan

Belanda sudah melawat Shin-tomi sejak beberapa tahun lalu.

Malah, syarikat elektronik Jepun atau Panasonic Corp turut mengambili langkah tersebut dengan mengimportkan beberapa produk berunsur robotik seperti kuali yang boleh bertukar menjadi kerusi roda dan robot berbentuk anjing laut yang diberi nama sebagai Pam.

Sementara ini, syarikat tersebut telah mengimport kedua-dua produk tersebut ke Taiwan dan Denmark. -seam